
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-03-14, § 29 

 

 Tid Torsdagen den 14 mars 2013 kl 16.35 – 16.50 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Måndagen den 25 mars 2013 

 
 

 

 

Ulla Hamilton Daniel Helldén 

  
Närvarande  

 
Beslutande ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordföranden  

Daniel Helldén (MP), vice ordföranden  

 

Mark Klamberg (FP)  

Jonas Naddebo (C)  

Malte Sigemalm (S)  

Annika Ödebrink (S)  

Oskar Levin (S)  

Martin Hansson (MP)  

Kajsa Stenfelt (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Peter Abelin (M) för Bo Arkelsten (M) 

Christoffer Kuckowski (M) för Daniel Valiollahi (M) 

Inga-Lill Larsson (M) för Datevig Tjärnberg (M) 

Charlotta Schenholm (FP) för Marie Agmén (M) 

 

 Ersättare: 

Jesper Svensson (FP)  

Göran Oljeqvist (KD)  

Margareta Stavling (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Hampus Rubaszkin (MP)  

Petra Schagerholm (MP)  

Tobias Johansson (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Per Anders Hedkvist, Fredrik Alfredsson, Louise Bill, Åse 

Geschwind, Karin Hebel, Inga-Lill Hultin, Lars Jolérus, Mattias Lundberg och Marita 

Söderqvist samt personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-7, §§ 9-13. 

 

 

 



  

 § 29 
Förslag till förhållningssätt vid planering för och byggande av bostäder 
som utsätts för buller från industrirelaterad verksamhet 
Dnr T2013-511-01097 

 
Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden godkänner kontorens tjänsteutlåtande och 

 förslag till förhållningssätt för industrirelaterat buller i planeringen. 

 

2 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att förslaget översänds till  

 kommunfullmäktige för godkännande. 

 

3 Trafik- och renhållningsnämnden översänder ärendet för kännedom till 

 Stockholms stadshus AB och Stockholms Hamn AB. 

 
Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets, exploateringskontorets, miljöförvaltningens och 

stadsbyggnadskontorets gemensamma tjänsteutlåtande från den 26 februari 2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg m.fl. (FP), Jonas 

 Naddebo (C), Malte Sigemalm m.fl. (S) och Kajsa Stenfelt (V) föreslår (se 

 beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. (MP) föreslår att nämnden beslutar att 

 återremittera ärendet enligt följande: 

 

1 Återremiss i syfte att avvakta och integrera de fem utredningar som arbetar 

 med att utreda hanteringen av industribuller i förslaget till förhållningssätt. 

2 Att i övrigt anföra följande 

 

Stockholm växer och det råder brist på byggbar mark. Miljöpartiet vill verka för 

att möta en fortsatt befolkningsökning, genom att ge Stockholms invånare en 

hög livskvalitet med tillgång till ren luft, vatten samt en trivsam, trygg, hälsosam 

och vacker boendemiljö.   

 

Stadens förvaltningar har skrivit fram ett förslag till förhållningssätt vid 

planering för och byggande av bostäder som utsätts för buller från 

industrirelaterad verksamhet. Förslaget har tagits fram trots att det idag sitter 

totalt fem olika utredningar och arbetar med förslag på hur framförallt 

industribuller ska hanteras vid bostadsbebyggelse. Det är olyckligt att staden tar 

fram förhållningssätt/riktlinjer innan de pågående utredningarna kommit med 

sina förslag. Industribuller är en komplicerad materia som inte får hanteras på ett 

lättvindigt sätt. Det handlar om de boendes hälsa och vilka signaler staden 

sänder. Vi får inte chansa med Stockholmarnas hälsa.  

 

Förslaget sätter upp sju punkter som försöker hantera industribuller på ett 

liknande sätt som trafikbuller. Samtidigt är tjänsteskrivelsen väl medveten om att 

industribuller ofta inte innebär samma sak som vägbuller. Industribuller reser 



  

helt andra problem. Bland annat handlar det om problematiska frekvenser, totalt 

ljud och momentant ljud. Förslaget vill trots detta försöka likställa industribuller 

med trafikbuller. Förslaget gör till och med gällande att industribuller ofta är 

samma typ av buller som trafikbuller. Detta kan stämma i vissa fall. Men 

förslaget ger egentligen ingen klarhet i när så är fallet. Vi ser därför underlaget 

som otillräckligt då det riskerar att permanenta förhållningssätt till 

bullerstörningar som är direkt hälsofarliga och psykiskt påfrestande.  

 

Vi kan också konstatera att tjänsteskrivelsen listar ett antal undantag och 

förhållningsregler som inte finns med i förslaget till förhållningssätt. Bland annat 

är det förvånande att förhållningssättet att bullrets källa alltid ska försöka 

begränsas först inte anges. En princip om åtgärdsprioritet bör finnas innan ett 

förslag läggs fram. Med nuvarande förslag öppnar man upp för slentriantillstånd 

där buller tillåts fortsätta.  

 

Hamn och industribuller är problematiska bullertyper som ska hanteras varsamt. 

Vi har ett ansvar för stockholmarnas hälsa. Då ska vi inte hasta fram ett 

förhållningssätt som riskerar att leda till men för de boende i tillkommande 

bostäder.  

 
Beslutsgång i delen om återremiss 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer förslaget att återremittera ärendet mot att 

avgöra ärendet vid dagens sammanträde och finner att nämnden beslutar att avgöra 

ärendet vid dagens sammanträde. 

 
Ytterligare framlagda förslag till beslut 
1) Vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. (MP) föreslår därefter att nämnden 

beslutar att avslå kontorens tjänsteutlåtande och förslag till förhållningssätt för 

industrirelaterat buller i planeringen. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer övriga förslag mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förslag från Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg m.fl. 

(FP), Jonas  Naddebo (C), Malte Sigemalm m.fl. (S) och Kajsa Stenfelt (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag om återremiss och sitt förslag om avslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


